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ROMÂNIA 
JUDEŢUL VÂLCEA 
CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI RÂMNICU VÂLCEA 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat astăzi, 12 decembrie 2014, în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al 
municipiului Râmnicu Vâlcea, convocată în scris şi telefonic, conform art.39, alin.(4) din 
Legea nr.215/2001 privind administraţia publică locală, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare, prin dispoziţia primarului nr. 6776 din 10.12.2014, la care participă  
secretarul municipiului, domnul Ion Didoiu,  precum şi toţi cei 23 de consilieri locali  în 
funcţie.  

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Bună ziua! Bine 
aţi venit la şedinţa extraordinară a Consiliului Local de astăzi. Dau cuvântul domnului 
secretar Ion Didoiu pentru a anunţa prezenţa la şedinţă. 

Domnul secretar informează că sunt prezenţi toţi cei 23 de consilieri în funcţie. În 
aceste condiţii domnia sa declară legal constituită şedinţa de astăzi. În continuare, domnia 
sa prezintă procesul verbal al şedinţei consiliului local din data de  26 noiembrie 2014. 
Nefiind discuţii pe marginea celor prezentate se supune aprobării şi se aprobă cu vot 
unanim procesul verbal al şedinţei ordinare din data de 26 noiembrie 2014. 

În continuare, domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe 
prezintă ordinea de zi a şedinţei, care cuprinde următoarele puncte: 

1. Raport şi proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului autofinanţat al 
unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat pentru anul 2014. 

2. Raport şi proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local şi a listei de 
investiţii pe total surse de finanţare pentru anul 2014. 

3. Raport şi proiect de hotărâre privind efectuarea unor plăţi din bugetul local. 
4. Raport şi proiect de hotărâre privind modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea 

Consiliului Local nr. 168/2014 referitoare la revizuirea Studiului de 
oportunitate şi a documentaţiei de atribuire pentru delegarea gestiunii unor 
activităţi componente ale serviciului public de salubrizare din municipiul 
Râmnicu Vâlcea.  

5. Raport şi proiect de hotărâre privind aprobarea Scrisorii prin care se confirmă 
obligaţiile municipiului Râmnicu Vâlcea în cadrul Contractului de Sprijin pentru 
Proiect. 

  Nefiind discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării şi se aprobă cu 
votul unanim al membrilor Consiliului Local prezenţi ordinea de zi a şedinţei. 
  În continuare se trece la analizarea punctelor înscrise pe ordinea de zi. Astfel la 
punctul unu din ordinea de zi sunt prezentate: Raportul şi proiectul de hotărâre privind 
rectificarea bugetului autofinanţat al unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat pentru 
anul 2014. 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Se propune 
rectificarea bugetului autofinanţat la unităţile de învăţământ preuniversitar de stat pe anul 
2014, în plus, cu suma de 20.000 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de 
cheltuieli, ajungând la valoarea totală de 4.658.000 lei, atât la partea de venituri, cât şi la 
partea de cheltuieli. 
  Cu avizele favorabile ale comisiilor de specialitate nr.1, pentru administraţie publică 
locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor cetăţenilor; nr.2, de buget-
finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, 
protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement  şi, fără completări sau modificări, se 
supune aprobării proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului autofinanţat al unităţilor 
de învăţământ preuniversitar de stat pentru anul 2014. 

Cu vot unanim se aprobă rectificarea bugetului autofinanţat la unităţile de 
învăţământ preuniversitar de stat pe anul 2014, în plus, cu suma de 20.000 lei, atât la 
partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli. 
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 Bugetul autofinanţat la unităţile de învăţământ preuniversitar de stat pe anul 2014, 
rectificat conform alineatului precedent, va avea valoarea totală de 4.658.000 lei, atât la 
partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli. 

Influenţele din această rectificare se regăsesc în anexele, parte integrantă a acestui 
buget, după cum urmează: 

- anexa nr.1 –bugetul autofinanţat al unităţilor de învăţământ pe anul 2014 – 
Venituri; 

- anexa nr.2 -bugetul autofinanţat al unităţilor de învăţământ pe anul 2014 – 
Cheltuieli; 
  În continuare, la punctul doi din ordinea de zi sunt prezentate: Raportul şi 
proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului local şi a listei de investiţii pe total surse 
de finanţare pentru anul 2014. 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Se propune 
rectificarea bugetului local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru anul 2014, în plus cu 
suma de 16.708.110 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, ajungând la 
valoarea totală de 282.561.240 lei, la partea de venituri, din care 267.881.070 lei – venituri 
estimate pentru anul 2014 şi 14.680.170 lei – excedent al anului 2013 şi 282.561.240 lei, 
la partea de cheltuieli. 

De asemenea, se propune: 
-  rectificarea listei cuprinzând «Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe 

unităţi de învăţământ pentru cheltuieli funcţionale pe anul 2014», în plus cu suma de 
20.000 lei, ajungând la valoarea totală de 9.929.150 lei; 

- rectificarea listei de investiţii pe anul 2014 – unităţi de învăţământ preuniversitar de 
stat pe anul 2014, în plus cu suma de 55.000 lei, ajungând la valoarea totală de  141.090 
lei. 
            La solicitarea domnului preşedinte de şedinţă, comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale; nr.3, pentru servicii 
publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, 
agricultură; nr.4, de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 
protecţia mediului înconjurător, gospodărie comunală, conservarea monumentelor istorice 
şi de arhitectură şi nr.5, pentru învăţământ, culte, sănătate, cultură, protecţie socială, 
activităţi sportive şi de agrement  şi-au prezentat avizele favorabile. 
 Domnul consilier local Crăciunescu Grigore: Domnule preşdinte, stimaţi colegi, din 
rectificarea prezentată astăzi rezultă că unele sume care sunt relocate către diverse 
activităţi sau către societăţile din subordinea consiliului local, văd aici Pieţe Prest pentru 
nişte datorii care trebuie achitate sau au niste lucrări care trebuie plătite, precum şi nişte 
sume care vor fi alocate către ADP. Vreau să trag un semnal de alarmă. Nu contest 
valoarea acestor facturi, ştiu că ele trebuie să fie achitate, doar că reprezentanţii Pieţe 
Prest nu sunt prezenţi astăzi, în sală, vreau să spun că deşi banii pleacă dintr-un capitol şi 
ajung la întreţinere spaţii verzi, lucrul acesta nu este tocmai în ordine. Ar trebui mai multă 
aplecare asupra lucrurilor care se întâmplă în oraş, care se întâmplă în realitate în parcuri, 
în toaletări şi tot ceea ce ţine de administrarea Pieţe Prest. Referitor la sumele alocate 
pentru repararea unor străzi de către DADP, trebuie mai multă atenţie asupra ceea ce se 
întâmplă în teren. Dacă ne uităm la strada Nicolae Titulescu care a fosr reparată de 
curând, dacă ne uităm peste lucrările executate de CET Govora la canalele termice au 
rămas gropi, acum vine iarna, fenomenul de îngheţ dezgheţ... 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Vă rog să 
reveniţi la rectificarea de buget. 

Domnul consilier local Crăciunescu Grigore: Mai multă atenţie. Nu contest 
necesitatea acestor sume. Recomand factorilor direct implicaţi, celor care coordonează 
activitatea ADP şi Pieţe Prest mai multă atenţie cu ceea ce se întâmplă în oraş. Astăzi ne 
vom abţine de la rectificarea bugetului local, nu vom vota împotrivă. 
  Domnul viceprimar Gigi Ion Matei: Mulţumesc pentru recomandări şi să ştiţi că pe 
Titulescu sunt guri de canal nu sunt gropi. Sunt guri de canal care trebuie aduse la nivel. 

Domnul consilier local Crăciunescu Grigore: Aş vrea să mergeţi, domnule Matei, la 
joncţiunea stratului de asfalt existent şi cel nou pus că deja s-au format cratere de la o 
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dimensiune de 10 cm până la o dimensiune de 60 de cm. Nu am comentat de străzile care 
sunt în reparaţii în zona Kaufland pentru că am văzut ca sunt deja. 

Domnul viceprimar Gigi Ion Matei: Aţi trecut pe lângă mine azi de dimineaţă. Aţi 
văzut că sunt lucrări. V-aţi văzut şi la televizor,  deci sunteţi satisfăcut. 
  Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind rectificarea bugetului local şi a listei de investiţii pe total surse de 
finanţare pentru anul 2014. 

Întrunind 19 voturi « pentru» şi 4 «abţineri» (printre care următorii consilieri locali: 
Persu Mihai, Crăciunescu Grigore, Muşat Constantin) se aprobă următoarele: 

- rectificarea bugetului local al municipiului Râmnicu Vâlcea pentru anul 2014, în 
plus cu suma de 16.708.110 lei, atât la partea de venituri, cât şi la partea de cheltuieli, 
conform anexelor nr.1 şi nr.2, care fac parte integrantă din hotărârea adoptată; 

-bugetul pe anul 2014, rectificat conform alineatului precedent, va avea valoarea 
totală de 282.561.240 lei, la partea de venituri, din care 267.881.070 lei – venituri estimate 
pentru anul 2014 şi 14.680.170 lei – excedent al anului 2013 şi 282.561.240 lei, la partea 
de cheltuieli; 

-rectificarea listei cuprinzând «Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe 
unităţi de învăţământ pentru cheltuieli funcţionale pe anul 2014», în plus cu suma de       
20.000 lei, ajungând la valoarea totală de 9.929.150 lei, conform anexei nr.3, care face 
parte integrantă din hotărârea adoptată ; 

-rectificarea Listei de investiţii pe anul 2014 – unităţi de învăţământ preuniversitar de 
stat pe anul 2014, în plus cu suma de 55.000 lei, ajungând la valoarea totală de  141.090 
lei, conform anexei nr. 8, care face parte integrantă din hotărârea adoptată; 

-influenţele din această rectificare se regăsesc în anexele menţionate mai sus, iar 
anexele nr.4 - Lista cuprinzând «Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe unităţi 
de învăţământ preşcolar cu program prelungit pe anul 2014 », nr.5 - Situaţia privind 
subvenţiile repartizate pentru acoperire cheltuieli cu serviciile funcţionale pentru internate 
pe anul 2014, nr.6 - Lista de investiţii pe anul 2014 – TOTAL SURSE DE FINANŢARE, 
nr.7 - Lista de investiţii pe anul 2014 – fonduri externe nerambursabile postaderare şi 
cofinanţare buget local şi nr.9 - Situaţia privind repartizarea creditelor bugetare pe unităţi 
de învăţământ preuniversitar de stat pentru burse pe anul 2014 rămân nemodificate. 

 La punctul trei din ordinea de zi sunt prezentate: Raportul şi proiectul de hotărâre 
privind efectuarea unor plăţi din bugetul local. 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Se propune 
efectuarea unor plăţi şi alocarea din bugetul local de la Capitolul 67 ”Cultură, recreere şi 
religie”, a sumei totale de 57.000 lei. 

 La solicitarea domnului preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.5, pentru învăţământ, 
culte, sănătate, cultură, protecţie socială, activităţi sportive şi de agrement  şi-au prezentat 
avizele favorabile. 

Domnul consilier local Ţârdea Dumitru: Eu aş pune o întrebare. Regulamentul acela 
este în lucru sau… ? Până la anu pe vremea asta va fi gata. Mulţumesc. 

Domnul viceprimar Gigi Ion Matei: Da, se lucrează la el este o comisie din consilieri 
locali şi se lucrează la el. 

Domnul consilier local Ioniţă Gheorghe: Sper că la proxima şedinţă de consiliu să fie 
prezentat regulamentul. Vă rog numai să faceţi cuvenita rectificare la punctul doi din anexă 
unde este o eroare materială unde este trecută suma de 15.000 lei în loc de 1.500 lei. Nu 
aş vrea ca pe urmă să… 

Domnul viceprimar Gigi Ion Matei:  Aceea este suma cerută. Vedeţi coloanele. 
Domnul consilier local Ioniţă Gheorghe: Scuze. Este în regulă. 
Domnul consilier local Constantinescu Cosmin Dragoş: Mulţumesc, domnule 

preşedinte. Capitolul 67 este dedicat evenimentelor cultural-sportive. O întrebare puţin 
tehnică, aş spune: în ce categorie se încadrează socializarea propusă ? Nu de alta dar 
trebuie să ştim cum venim echipaţi. Evenimentul este cultural sau sportiv ? 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Cultural, cred. 
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Domnul consilier local Crăciunescu Grigore: Domnule preşedinte, există o solicitare 
acolo de la Grădiniţa Catolică cu o sumă rotundă. Am avut o mică discuţie şi în cadrul 
comisiei pe tema aceasta. Haideţi să le dăm cât au cerut pentru că anexează şi factura… 

 Domnul viceprimar Gigi Ion Matei: Se vede că nu aţi lucrat în contabilitate. Pentru a 
fi operaţia mai uşoară… 

Domnul consilier local Crăciunescu Grigore: Tocmai de aceea, haideţi să le dăm 
suma solicitată. 

Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind efectuarea unor plăţi din bugetul local. 

Întrunind 22 voturi ”pentru” şi o ”abţinere” (domnul consilier local Ioniţă Gheorghe) 
se aprobă efectuarea unor plăţi şi alocarea din bugetul local de la Capitolul 67 ”Cultură, 
recreere şi religie”, a sumei totale de 57.000 lei, conform anexei la hotărârea adoptată.   
  La punctul patru din ordinea de zi sunt prezentate: Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Consiliului Local nr. 168/2014 
referitoare la revizuirea Studiului de oportunitate şi a documentaţiei de atribuire pentru 
delegarea gestiunii unor activităţi componente ale serviciului public de salubrizare din 
municipiul Râmnicu Vâlcea. 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Se propune 
modificarea Anexei nr. 3 la Hotărârea Consiliului Local  nr. 168/28.08.2014 - Caietul de 
sarcini pentru delegarea unor activităţi componente ale serviciului de salubrizare din 
municipiul Râmnicu Vâlcea în sensul înlocuirii expresiei "delegatar" cu "delegat" în ultimul 
paragraf al alineatului (1) al articolului 17, care se referă la obligaţia operatorului serviciului 
de a asigura colectarea selectivă a metalului prin dotarea celor 50 de puncte de colectare 
selectivă cu câte un container tip clopot de 1,1 mc. 
  La solicitarea domnului preşedinte de şedinţă, comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii 
publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, 
agricultură şi-au prezentat avizele favorabile. 
  Domnul consilier local Ioniţă Gheorghe: Sigur că sunt de acord cu conţinutul 
problema se pune de rigoarea hotărârilor noastre şi l-aş întreba pe domnul secretar dacă 
titulatura acestui proiect nu ar fi aceea de îndreptare a unei erori materiale şi nu hotărâre 
de modificare? Noi, în esenţă, nu modificăm acea hotărâre ci îndreptăm o eroare 
materialeă. 
  Domnul secretar Ion Didoiu: Nu avem de a face cu termenul de ”îndreptare eroare 
materială” în procedurile administraţiei publice. Nu avem un astfel de termen. Îndreptarea 
se face prin modificare. 
  Nemaifind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind modificarea anexei nr. 3 la Hotărârea Consiliului Local nr. 168/2014 
referitoare la revizuirea Studiului de oportunitate şi a documentaţiei de atribuire pentru 
delegarea gestiunii unor activităţi componente ale serviciului public de salubrizare din 
municipiul Râmnicu Vâlcea, în forma prezentată de executiv. 

Cu vot unanim se aprobă modificarea Anexei nr.3 la Hotărârea Consiliului Local             
nr.168/28.08.2014 - Caietul de sarcini pentru delegarea unor activităţi componente ale 
serviciului de salubrizare din municipiul Râmnicu Vâlcea în sensul înlocuirii expresiei 
"delegatar" cu "delegat" în ultimul paragraf al alineatului (1) al articolului 17, care se referă 
la obligaţia operatorului serviciului de a asigura colectarea selectivă a metalului prin 
dotarea celor 50 de puncte de colectare selectivă cu câte un container tip clopot de            
1,1 mc. 
  La punctul cinci din ordinea de zi sunt prezentate: Raportul şi proiectul de 
hotărâre privind aprobarea Scrisorii prin care se confirmă obligaţiile municipiului Râmnicu 
Vâlcea în cadrul Contractului de Sprijin pentru Proiect. 
  Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Se propune 
aprobarea Scrisorii prin care se confirmă obligaţiile municipiului Râmnicu Vâlcea în cadrul 
Contractului de Sprijin pentru Proiect, precum şi împuternicirea dlui Gigi Ion Matei să 
semneze această scrisoare – versiunea în limba engleză. 
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 La solicitarea domnului preşedinte de şedinţă comisiile de specialitate nr.1, pentru 
administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii şi liniştii publice, a drepturilor 
cetăţenilor; nr.2, de buget-finanţe, prognoze economico-sociale şi nr.3, pentru servicii 
publice şi comerţ, întreprinderi mici şi mijlocii, administrarea domeniului public şi privat, 
agricultură şi-au prezentat avizele favorabile. 

Domnul viceprimar Gigi Ion Matei: Fac precizarea că eu semnez în limba română nu 
în engleză. 

Domnul consilier local Voicu Iulian : Dar şi varianta în limba engleză trebuie 
asumată. 

Domnul consilier local Ioniţă Gheorghe: Stimaţi colegi, vreau să vă aplecaţi un pic 
asupra acestui punct fiind deosebit de important. Practic, noi suntem puşi în situaţia de a 
semna o scrisoare prin care ne obligăm să respectăm termenii unui contract al cărui 
proiect noi l-am aprobat prin hotărârea 257 de aprobare a proiectului acestui contract. Din 
2012 până astăzi acest contract nu a fost semnat. Noi ne obligăm să semnăm o adresă 
pentru un contract care nu a fost deocamdată asumat de noi. Pentru a lua o decizie în 
deplină, când se va semna şi dacă putem, bineînţeles, funcţie de obligaţiile asumate, 
semna această scrisoare fără a avea semnat acest contract ? 

Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Domnule Jianu, 
puteţi să ne formulaţi un răspuns ? 

Domnul Jianu Cristian, director APAVIL SA: Contractul de sprijin este o 
condiţionalitate impusă de BERD pentru semnarea contractului de împrumut. Acest 
contract de împrumut este semnat în octombrie 2012. De ce nu a fost semnat până 
acum ? Sunt diferite motive. După semnarea şi trimiterea acestei scrisori către BERD, 
urmează ca respectivul contract de sprijin să fie generat de către cei de la BERD pentru a 
fi semnat de APAVIL, BERD, Primăria Râmnicu Vâlcea. 

Domnul consilier local Ioniţă Gheorghe: Aţi spus că sunt nişte motive pentru care nu 
s-a semnat acest contract… 

 Domnul preşedinte de şedinţă, consilier local Mihăilescu Gheorghe: Domnule 
Ioniţă, dacă vă aduceţi aminte, parte a acelor motive suntem şi noi. Dacă vă aduceţi 
aminte: consiliul de administraţie şi AGA…Eram şi noi în consiliul local. 

 Domnul consilier local Ioniţă Gheorghe: Domnule preşedinte, domnule director sunt 
depăşite acele motive care l-au împiedicat pe domnul Matei să semneze acest contract ? 

Domnul Jianu Cristian, director APAVIL SA: După semnarea şi trimiterea acestei 
scrisori, da. 
   Nemaifiind alte discuţii pe marginea celor prezentate, se supune aprobării proiectul 
de hotărâre privind aprobarea Scrisorii prin care se confirmă obligaţiile municipiului 
Râmnicu Vâlcea în cadrul Contractului de Sprijin pentru Proiect. 

Întrunind 22 voturi ”pentru” şi o ”abţinere” (domnul consilier local Ioniţă Gheorghe)  
se aprobă "Scrisoarea prin care se confirmă obligaţiile Municipiului Râmnicu Vâlcea în 
cadrul Contractului de Sprijin pentru Proiect", transmisă de către Banca Europeană pentru 
Reconstrucţie şi Dezvoltare, conform anexei care face parte integrantă din hotărârea 
adoptată. 

De asemenea, se împuterniceşte domnul Gigi Ion Matei să semneze "Scrisoarea 
prin care se confirmă obligaţiile Municipiului Râmnicu Vâlcea în cadrul Contractului de 
Sprijin pentru Proiect" – versiunea în limba engleză, aprobată conform prevederilor de mai 
sus. 
 Nemaifiind alte probleme de discutat, lucrările şedinţei de astăzi s-au încheiat. 

 
 

 
          PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,         SECRETAR MUNICIPIU, 

Gheorghe MIHĂILESCU            jurist Ion DIDOIU 
 
 
 

Red. 
R.M. 1 ex. 


